
 Zápis č. 2/2009 
 

Rada Ústavu matematiky a statistiky 
Dne 21.10.2009 

 
 

Přítomni: Rosický, Horová, Janyška, Čadek, Horák, M. Kolář, Kunc, Paseka, Plch, Wimmer. 
Omluveni: Bulant, Došlá, Došlý, Pospíšil, Slovák, Šimon Hilscher. 
 
Program:  1)   Studium  

2)   Rozpočet ústavu 
3)   Různé 

 
1) a) Bylo nám akreditováno magisterské studium oboru Logika v rámci programu 
Matematika, které otevřeme v příštím akademickém roce.  Do konce roku podáme, spolu s FI, 
bakalářské studium oboru „Computational science“ v rámci programu Aplikovaná 
matematika. 
 

b) Dr. Horák informoval o počtu studentů přijatých do bakalářského studia v souvislosti 
s přechodem na přijímání bez přijímací zkoušky. Celkově nastoupilo o 20% procent více 
studentů než loni. Konkrétně (letošní/loňský) stav: Obecná matematika 43/29, Statistika 
17/13, Finanční matematika 78/35, M-E 41/57, celkem 242/204. Vývoj budeme sledovat. 
 

c) Od února 2010 budeme konat obhajoby bakalářských prací před více komisemi, dosud byla 
v každém termínu jen jedna komise. Od června 2010 budou bakalářské zkoušky ústní (s 
výjimkou M-Dg) a budou konány v týž den jako obhajoby. Garanti připraví návrh zkušebních 
okruhů tak, aby v lednu mohly být oznámeny studentům. Změna jim bude oznámena 
okamžitě, oznámení učiní dr. Horák. Za přípravu návrhu odpovídá doc. Paseka, první verze 
bude předložena vedení ústavu do konce listopadu. Komise budou určeny s velkým 
předstihem a budou do nich zařazeni prakticky všichni učitelé ústavu. 
 

d) V zájmu zkvalitnění práce garantů došlo k následujícím změnám: dr. Klíma místo dr. 
Adamce, dr. Budíková místo dr. Zelinky. Doc. Paseka bude s garanty systematicky pracovat, 
hrubá verze katalogu na příští akademický rok bude zpracována do konce února. Dojde 
přitom k prověření efektivity našich programů a jejich adaptace na měnící se úroveň studentů. 
Součástí bude i přehodnocení kreditace jednotlivých přednášek. 
 
2)  Rozpočet ústavu umožní vyplacení odměn (v říjnu a prosinci) v téměř stejné výši jak loni. 
Jejich rozdělení bude ještě výrazněji odrážet přínos jednotlivých pracovníků pro ústav. Máme 
rostoucí problémy s kvalitním obsazením a výkonem některých činností.  
   Fakultě a tím i ústavu klesne v roce 2010 financování (o 28% procent) tzv. specifického 
výzkumu (tj. konaného doktorskými a magisterskými studenty). Finance budou přitom 
přidělovány na projekty formou soutěže (rozhodnutí MŠMT). Ústav připraví 2 projekty, 
z čisté a aplikované matematiky na celkovou částku 2740 tisíc Kč. Není pořád jasné 
dofinancování výzkumných záměrů v roce 2010, fakultě hrozí pokles i zde. Musíme proto 
počítat s tím, že finanční situace ústavu bude v roce 2010 podstatně horší než letos. 
   Výběrová komise ústavu přijala v červnu dr. Šilhana s nástupem k 1.1.2010 (nastoupí 
1.3.2010)  a Mgr. Vondru (se smlouvou do 31.12.2010). Od ledna dojde k přechodu dr. 
Zelinky z centra na ústav. Budou prodlouženy smlouvy dr. Kunce (o 5 let) , doc. Fuchse (o 1 
rok) a  prof. Koláře, prof. Bartuška (o půl roku).   
  



3) a) Podali jsme opakovaný a vylepšený projekt podaný v rámci výzvy 2.2 operačních 
programů. Jeho přijetí by výrazně přispělo k rozpočtu ústavu v příštích letech. 
 

b) Přijali jsme 15 nových doktorských studentů a máme problém s jejich umístěním. Souvisí 
to s tím, že jsme plánovali pronájem pouze poloviny půdní vestavby a okolnosti vedly 
k pronájmu celé. Genetika by se měla odstěhovat příští léto. Na druhé straně nám tím 
samozřejmě vzrostou náklady na plochu. 
  
 
 
Zapsal: Rosický 
 


